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         Protokół obrad 

LXI sesji Rady Miejskiej Góry 

z dnia 31 marca 2023 r. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 10:00 w sali konferencyjnej nr 1 Starostwa Powiatowego  

w Górze, a zakończyła się około godziny 11:45. 

Rada obradowała w składzie 14 osobowym. Nieobecni: Karol Kupiecki. W sesji brały udział 

osoby zaproszone według załączonych list obecności.  

Ad. 1  Otwarcie 

Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper przywitał Radnych, Burmistrz 

Góry Irenę Krzyszkiewicz oraz wszystkich obecnych na sali. 

Dalej przeprowadzono logowanie do elektronicznego systemu głosowania. Ustalono quorum. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco. 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad LIX sesji w dniu 13 lutego 2023 r. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LX sesji w dniu 14 marca 2023 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obrębu geodezyjnego Glinka, gmina Góra. 

6. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obrębu geodezyjnego Szedziec, gmina Góra. 

7. Uchwała w sprawie rozwiązania Zespołu Szkolno - Przedszkolnego z Oddziałami 

Integracyjnymi w Glince. 

8. Uchwała w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. 55 Poznańskiego Pułku 

Piechoty w Glince. 

9. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Góra w roku 2023. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz  za usługi opróżniania 

zbiorników bezodpływowych  lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych do zlewni. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. 

12. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2023. 

13. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Góra z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 

roku 2022. 
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14. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górze za rok 2022. 

15. Sprawozdanie z Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Góra w roku 2022. 

16. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Góra na 

lata 2022- 2024 za rok 2022. 

17. Interpelacje i zapytania Radnych. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

20. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2  Przyjęcie protokołu z obrad LIX sesji w dniu 13 lutego 2023 r. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 14 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół. 

 

Ad. 3  Przyjęcie protokołu z obrad LX sesji w dniu 14 marca 2023 r. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 14 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół. 

 

Ad. 4  Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pani Burmistrz poinformowała, iż w ostatnim okresie międzysesyjnym wydała 39 zarządzeń, 

głównie zarządzenia dotyczyły: zmieniające plan dochodów i wydatków budżetu Gminy Góra, 

również powołania komisji przetargowej, 8 zarządzeń wydałam w sprawie zbycia 

nieruchomości stanowiących własność gminy, w sprawie zbycia w drodze rokowań 

nieruchomości i wiele, wiele innych w BIP są wszystkie zarządzenia ogłoszone. Jeśli chodzi  

o przetargi powiem, że w ostatnim czasie tych przetargów jest dużo, w związku z pozyskaniem 

środków finansowych z Polskiego Ładu. Jeśli chodzi o poprawę stanu infrastruktury drogowej, 

podzieliliśmy przetarg na 19 części i po pierwsze „Rozbudowa drogi gminnej Czernina Dolna 

i Czernina polegająca na budowie chodnika”, tak jak Państwu obiecałam na tej sesji przedstawię 

kto wygrał przetarg i czas realizacji. Tutaj firma Drogomel najkorzystniejszą ofertę złożyła  

w kwocie 1 696 807,61 złotych, czas realizacji zadania do 30 listopada. Drugie zadanie to jest 

„Budowa drogi prowadzącej na cmentarz parafialny w miejscowości Radosław” i tutaj ofertę 

najkorzystniejszą złożył Drogtranz z kolei z ceną 566 133,87 złotych, również czas realizacji 

zadania do 30-go listopada. Jeśli chodzi o „Przebudowę drogi w Starej Górze”, to wskazano 

tutaj najkorzystniejszą ofertę złożoną też przez lokalnego przedsiębiorcę Drogomel kwota  

276 092,94 złotych. Następne „Przebudowa drogi w miejscowości Witoszyce” chodzi o drogę 

tą za szkołą i tutaj najkorzystniejsza oferta złożona przez firmę też lokalną Drogtrans kwota 

620 666,12 złotych, również czas realizacji do 30 listopada. Wszystkie te inwestycje, które 

będziemy realizować, to są do 30 listopada tego roku. „Wymiana nawierzchni jezdni, ulica 

Wolności w miejscowości Góra”, najkorzystniejszą ofertę Drogtrans złożył, kwota 240 624,90 

złotych. „Wymiana nawierzchni jezdni i chodników ulica Tylna” i tutaj najkorzystniejszą 

wygrał Drogtrans i kwota 912 977,96 złotych, tak jak powiedziałam do 30 listopada również 
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wymiana nawierzchni, chodniki przy ulicy Tylnej będą wykonane. Następnie 

„Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w miejscowości Czernina - wymiana nawierzchni 

chodników przy ulicy Zacisze”, tutaj najkorzystniejszą ofertę złożył Drogomel - Pan Skoczylas,  

215 633,10 złotych. Następnie „Budowa ścieżki rowerowej Góra – Sławęcice”  

najkorzystniejszą ofertę Drogtrans kwota 1 832 657,26 złotych, przypomnę tylko, że ścieżka 

rowerowa z Góry do Sławęcic ma długości 2 km 200 m i częścią zrealizowanej cyklostrady, 

czyli ścieżek rowerowych, które będą budowane w województwie dolnośląskim, na naszym 

terenie Gminy Góra to jest długość 16 km, w tej chwili budujemy 2,10 km. Wspominałam na 

ostatniej sesji, że ścieżka rowerowa będzie szła od Ślubów - Kłoda Górowska, będzie wchodzić 

w tą ścieżkę budowaną Sławięcice dalej Brzeżany - Niechlów i po torowisku do Głogowa, także 

to jest planowane do wykonania. Ogólnie jeśli chodzi o cyklostradę, długość całej cyklostrady 

w województwie dolnośląskim, to jest aż 1 809 km, to jest bardzo dużo, natomiast w naszym 

obrębie górowskim doliny Baryczy, to jest 130 km będzie obejmować cyklostrada. Następnie 

„Przebudowa drogi, ulica Jodłowa”  tutaj najkorzystniejszą ofertę znowu złożyła nasza lokalna 

firma Drogtrans i kwota wynosi 538 989,69 złotych. „Wymiana nawierzchni jezdni  

i chodników ulica Norwida” z tego zadania zrezygnowaliśmy, to już Państwu mówiłam na 

ostatniej sesji, korekty tutaj przyjął Pan Premier, natomiast to zadanie będzie realizowane przy 

następnym rozdaniu Polskiego Ładu. „Wymiana nawierzchni ulica Konopnicka” wskazano 

tutaj najkorzystniejszą ofertę Drogtrans kwota to jest 1 035 642,02 złotych, dalej „Przebudowa 

dróg Borszyn Mały i Borszyn Wielki” tutaj kwota najkorzystniejsza to jest  

4 376 465,58 złotych wygrała firma Drogomel. „Wymiana nawierzchni dróg i chodników ulica 

Piastów”, również Drogomel złożył tu najkorzystniejszą ofertę i to jest kwota 857 137,72 

złotych i następne to jest znowu Stara Góra: „Przebudowa drogi gminnej w zakresie budowy 

chodnika w m. Stara Góra” i firma Drogomel najkorzystniejszą ofertę złożyła i kwota jest  

807 261,42 złotych. Również będziemy realizować zadanie, mianowicie „Wymiana 

nawierzchni drogi prowadzącej do Ośrodka Rehabilitacji Dzieci Niepełnosprawnych”  tu 

wygrała firma Pana Masłowskiego z Leszna cena 323 860,34 złotych, też okres realizacji 

wskazano na 30 listopada. Następne to jest „Wymiana nawierzchni drogi i chodników ulica 

Zielona i ulica Poznańska w m. Góra” najkorzystniejszą ofertę wygrała firma Drogomel za 

kwotę 1 657 181,05 złotych i dalej „Budowa ciągu pieszego prowadzącego na cmentarz 

parafialny w Górze przy ulicy Zielonej”, czyli planujemy budowę chodnika po lewej stronie, 

jak idziemy na cmentarz parafialny, tutaj jako najkorzystniejszą ofertę wygrała firma Drogomel 

i kwota wynosi 268 142,21 złotych, również zadanie będzie zrealizowane do 30 listopada tego 

roku. Następnie „Przebudowa drogi w Wierzowice Wielkie” to jest droga gruntowa i wskazano 

tutaj najkorzystniejszą w postępowaniu ofertę firmy Drogomel, kwota wynosi 320 734,27 

złotych. Jeśli chodzi o pozyskane środki to tylko wspomnę, że pozyskaliśmy na ten cel  

15 300 000 złotych, a zadania, które będą realizowane do 30 listopada, to jest kwota  

16 900 000 złotych, czyli tak jak widać niewiele dołożyliśmy, bo zakładaliśmy, że 95% 

środków pochodzi z zewnątrz z Polskiego Ładu, natomiast 5% jest udział nasz z inspektorami 

nadzoru. Cieszę się bardzo, że udało nam się wyłonić wykonawców, bo niektóre gminy nie 

mają takiego szczęścia, bo wiadomo, że Polski Ład jest ogłoszonych w całej Polsce i tych zadań 

jest dużo do realizacji. Jeśli chodzi o budynek świetlicy w Ligocie, to ostatnio poświęciłam 

dużo czasu, mówiłam o porozumieniu, które spisano z Panem poprzednim wykonawcą 

świetlicy i mówiłam o podpisaniu umowy, tutaj najniższa oferta to 365 835,23 złotych, firma 

Pana Panasewicza wygrała i również to zadanie będzie realizowane. Tutaj wskazaliśmy termin 

realizacji do 2 września 2023 roku, to 150 dni od daty podpisania umowy. Również wykonanie  

etapu, jeśli chodzi o plac zabaw dla dorosłych, najniższa oferta była złożona 170 970 złotych, 



4 
 

najwyższa 750 300 złotych i okazało się, że wykonawca, który wygrał przetarg, odmówił 

podpisania umowy ze względu na to, że wygrał duży przetarg w związku z tym nie będzie 

realizował tego zadania, dlatego ogłaszamy wydłużony terminem realizacji, jeszcze raz kolejny 

przetarg i zobaczymy, czy wykonawca się na tą inwestycję znajdzie. Takie prawo ma 

wykonawca, również odstąpić od podpisania umowy i tutaj z tego prawa skorzystał. Nie będę 

Państwa informować o pełnieniu nadzorów inwestorskich, to też wszystko jest na BIP-ie 

najważniejsze inwestycje te, które wykonywaliśmy. Jeśli chodzi o roboty „Przebudowa drogi 

w miejscowości Rogów Górowski”, termin składania ofert wyznaczono na wczoraj, czyli 

wczoraj było otwarcie, wartość kosztorysowa zadania drogi w Rogowie Górskim to jest  

1 682 129,29 złotych. Oferta z najniższą ceną to jest 1 215 475,46 złotych, firma złożyła tutaj 

Polbruk z Kujawsko- Pomorskiego. My już z tą firmą współpracowaliśmy przy realizacji kilku 

inwestycji i trzeba powiedzieć, że jest to naprawdę porządna firma i na pewno gdy już dojdzie 

do zakończenia badania ofert, to oferta z najniższą ceną, jeśli będzie spełniała wymagania, 

podpiszemy umowę i to jest gwarancja, że tą drogę w Rogowie Górowskim wybudują 

porządnie. Natomiast najwyższa oferta była złożona przez Głogów, też współpracowaliśmy, 

też nie narzekaliśmy, ale ta oferta była na ponad 700 000 złotych wyższa bo 1 998 706,31 

złotych. Jak się zakończy badanie ofert, podpiszemy umowę i będziemy to zadanie realizować. 

W tej chwili trwa badanie ofert, również otworzyliśmy wczoraj przetarg na kolejne zadanie 

inwestycyjne. Tutaj otrzymaliśmy też duże dofinansowanie, bo prawie 2 000 000 złotych  

1 990 000 złotych i to były na dwa zadania, mianowicie też z Polskiego Ładu na ulicę 

Mickiewicza, czyli dokończenie wymiany nawierzchni i wymiany chodników, aż do basenu  

i drugie zadanie, które ogłosiliśmy w przetargu to była ulica Dworcowa i podzieliliśmy ten 

przetarg na ulicy Dworcowej na cztery części. Podzieliliśmy od ronda, aż za cukrownie, miała 

być wymiana nawierzchni drogowej, potem druga część to była od ronda do ulicy Poznańskiej 

wymiana nawierzchni. Trzecia część to w takim samym zakresie, o którym mówię tylko 

wymiana chodników i też otworzyliśmy tutaj oferty. Będziemy jeszcze badać jak najbardziej, 

jeśli chodzi o ulicę Mickiewicza, to sprawa jest dość jasna, bo wpłynęła tutaj oferta, która by 

się mieściłam w zabezpieczonych środkach finansowych, a mianowicie Drogtrans złożył tą 

ofertę za 1 387 664,91 złotych czyli wszczelił się w tą wartość kosztorysową przy opracowaniu 

dokumentacji. Przypomnę, że na całe zadanie to jest niespełna 2 000 000 złotych, czyli teraz 

będziemy musieli do Premiera wysyłać korektę i wybrać, którą część dopełnienie do tych 

2 000 000 złotych będziemy realizować, więc przeanalizujemy jeszcze dokładnie, którą część, 

i to zadanie również będzie realizowane tylko z wydłużonym już okresem realizacji  

do następnego roku, ponieważ określamy tutaj do 30 marca 2024 roku. Przypomnę, że 

dofinansowanie jest dość duże, bo 98% środków zewnętrznych jest, a tylko 2% udział nasz, 

czyli przy 2 000 000 złotych dofinansowania nasz udział to jest 40 000 złotych to warto takie 

inwestycje realizować. Natomiast nie będę już czytać z podziałem dokładnym, szczegółowym, 

ponieważ jak wybierzemy ofertę najkorzystniejszą, to Państwa wtedy poinformuję. Jeśli chodzi 

o dokumentację, które opracowujemy, to złożyliśmy tutaj w budżecie zmiany, będę do Państwa 

wnioskować na kolejne dokumentację na kolejne drogi na kolejne chodniki, ponieważ jak 

będziemy mieć wykonaną dokumentację z pozwoleniami na budowę to możemy się ubiegać  

o kolejne środki zewnętrzne z bardzo dużym dofinansowaniem, dając małe po prostu wkład 

nasz własny. Natomiast jeśli chodzi o przetargi, to nieruchomość niezabudowaną sprzedaliśmy 

za kwotę 83 861 złotych brutto. Może ogólną tutaj kwotę uzyskaliśmy w tym okresie 

międzysesyjnym ze sprzedaży tych nieruchomości 261 977 złotych. Jeśli chodzi o dochody 

uzyskiwane, wykaz odroczonych rozłożonych na raty zaległości to tutaj w jednym przypadku 

12 000 złotych rozłożyliśmy zadłużenie na 24 raty, czyli oczywiście te środki wpłyną, żeby 
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rozłożyć na raty zaległość podatkową, to też przypomnę, że trzeba spełniać warunki. Nie każdy, 

który złoży wniosek może być rozłożony, muszą być warunki spełnione, czyli trudna sytuacja 

finansowa czy trudna sytuacja zdrowotna, w związku z tym nie ma tak dużo tych wniosków na 

rozłożenie na raty, czy też umorzenie w ogóle podatku. Z opłaty abonamentowej i za 

parkowanie uzyskaliśmy łącznie dochód  27 950 złotych w tym okresie międzysesyjnym,  

zajęcie pasa drogowego prawie 130 000 złotych. Jeśli chodzi o naszych przyjaciół z Ukrainy, 

to obecnie w naszych lokalach znajduje się 17 osób, w tym dziewięć kobiet, sześcioro dzieci, 

dwóch mężczyzn. Jeśli chodzi o mieszkania prywatne, to jest więcej tych osób, bo 226. Łącznie 

wydaliśmy z budżetu, oczywiście na pomoc dla Ukrainy to są środki też znaczone, które 

otrzymujemy od Pana Wojewody jest poda 601 597,22 zł, natomiast wypłata dla tych, których 

przebywają mieszkańcy Ukrainy w domach prywatnych to wydaliśmy kwotę 1 256 480 

złotych, czyli łącznie wydaliśmy w tym okresie, kiedy przybywają z Ukrainy mieszkańcy  

1 861 501,22 złotych. Jeśli chodzi o COVID na dzień dzisiejszy w województwie dolnośląskim 

zarażonych jest 64 osoby, w powiecie górowskim w tym w czterech gminach nie odnotowano 

zakażenia. Musimy też brać pod uwagę, że nie każdy robi teraz test, grypa mylona jest  

z covidem, covid z grypą, więc też nie mamy takich tutaj szczegółowych statystyk. Jeśli chodzi 

o pozyskiwanie środków przez OSP, to kolejne wnioski są przygotowane przez jednostki, jak 

na przykład OSP Czernina na kwotę ponad 17 000 złotych, Radosław też prawie 17 000 

złotych, pozostałe jednostki też składają wnioski. Teraz do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska to przede wszystkim na wyposażenie Ochotniczych Straży Pożarnych, jak 

otrzymamy dofinansowanie to Państwa również poinformuję. Kontrole spalania wykonujemy, 

w ostatnim czasie przeprowadzono i nie wykazano tutaj uwag. Na bieżąco współpracujemy  

z Komendą Powiatową Policji w Górze, jeśli chodzi o zobowiązanie do uporządkowania terenu 

i tutaj korzystając z obecności Pana, chcę podziękować za współpracę Komendzie 

Wojewódzkiej i Komendzie tutaj Powiatowej Straży. Ta współpraca jest naprawdę bardzo 

dobra i zawsze możemy liczyć na Waszą pomoc w każdej dziedzinie. Jeśli chodzi  

o dotacje, to złożyliśmy 16 marca znowu kolejny wniosek do Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska na „Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów z działalności rolniczej” kwota  

to 98 850 złotych. Również złożyliśmy kolejny wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska we Wrocławiu „Usuwania azbestu” i tutaj wniosek opiewa na kwotę ponad 

12 382,30 złotych. Złożyliśmy kolejny wniosek o przyznanie również pomocy finansowej  

z budżetu województwa dolnośląskiego na bieżące utrzymanie urządzeń melioracji wodnych 

to kwota wnioskowana to jest 5 700 złotych. Dalej stosujemy dotacje dla przydomowych 

oczyszczalni ścieków w tej chwili 2 wnioski pozytywnie rozpatrzono na kwotę 4 000 zł. 

Przypomnę, że w budżecie mamy kwotę 50 000 zł i tak wzorem lat ubiegłych, jeśli do środki 

się kończą, a są wnioski jeszcze poskładane, to z końcem roku i jeszcze dokonujemy zmian  

w budżecie czy tutaj na sesji, żeby jednak dać tą dotację do przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Jeśli chodzi o zakup węgla to powie Pan Radny Jacek Szczerba, że na szczęście się 

już kończy. Tak wczoraj jak jeszcze pytałam, ile zostało, to zaledwie tylko kilka ton zostało na 

składzie, czyli zbliżamy się ku końcowi, około 9 ton wg wyliczeń Pana Jacka, natomiast  

do 27 marca 2023 roku wpłynęło 443 wnioski o preferencyjny zakup paliwa na drugi okres 

zakupowy, czyli do końca kwietnia 2023 roku. Kontrolujemy również zbiorniki 

bezodpływowe, dzisiaj też będziemy podejmować uchwałę określającą stawki i za wywóz 

nieczystości ze zbiorników odpływowych. Chcę zaznaczyć, że podmiotów, które obsługują  

i trudnią się przedsiębiorców wywożeniem nieczystości, jest na terenie gminy dziewięć. I to nie 

tylko pochodzą z terenu powiatu górowskiego, bo również poza, dlatego tutaj w tym momencie 

tłumacze, żeby rozumieć istotę podejmowanej uchwały, chcemy zachować tutaj tak zwaną 
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konkurencyjność, więc podajemy stawki, te które są stawkami tak zwanymi maksymalnymi  

i wiadomo, że jak na przykład 170 zł za metr3 Tekom brał do tej pory, a będzie inna jednostka, 

bo mam ich 9 zarejestrowanych, to może zaoferować 150 zł albo 140 zł, no to zawsze ten 

indywidualnym mieszkaniec tak czy też przedsiębiorstwa nie wybierze stawki, którą określamy 

maksymalną. Po to jest określona maksymalna, żeby była ta tak zwana zdrowa konkurencja, 

więc tłumaczę jeszcze logikę, jeśli chodzi o podejmowanie uchwały w tej materii. Podobne 

stawki kształtują się, a nawet jeszcze większe w innych gminach, jak będziemy mówić o tej 

uchwale, to szczegółowo powiem jak w innych gminach się kształtują te dwie stawki, bo u nas 

jest określona 40 złotych i 250 złotych, ale są również takie, które wynoszą nie 40 złotych, 

tylko na przykład 150 złotych  i 330 złotych, ale gdyby sprawdzić, jeśli chodzi o zapłatę, to nikt 

z tych stawek nie korzysta, bo wybiera sobie spośród tych, którzy mają zarejestrowaną 

działalność gospodarczą, tą, którą oferuje stawkę najniższą to są zasady tak zwanych zdrowej 

konkurencji. Wiadomo, że koszty transportu podrożały, bo paliwo podrożało, energia 

elektryczna podrożała więc te stawki są określone na wyższym poziomie, ale nie znaczy, że 

przedsiębiorca musi zapłacić tyle, ile tutaj jest określone, bo ma do wyboru tych 9 podmiotów, 

którzy dokonują obsługi. Jeśli chodzi o odpady komunalne, to poinformowano również 

mieszkańców, że odbędzie się zbiórkę odpadów wielkogabarytowych w dnia 20 do 31 marca, 

także dzisiaj jest ten ostatni dzień, dlatego o tym również wspominam. Również zamówiliśmy 

4000 ulotek edukacyjnych, bo jak zatwierdzaliśmy stawki niższe za gospodarowanie odpadami, 

to mówiliśmy, że pójdziemy w tą edukację, żeby jednak ta cena była za zbiórkę odpadów jak 

najniższa. Więc już zaczynamy tą akcję, 4000 będzie ulotek edukacyjnych dotyczących 

segregacji odpadów komunalnych. Ulotki zostały wysłane te, które już odebraliśmy, wszystkim 

właścicielom, oczywiście i edukacja szeroko rozumiana to odbędzie się w szkołach,  

w jednostkach, tutaj też dyrektorów proszę jak najbardziej mówić o gospodarowaniu odpadami, 

bo w dalszym ciągu mamy do czynienia z tak zwanymi dzikimi wysypiskami, więc nad 

ekologią jeszcze musimy popracować. Teraz spotkania, które odbyły się w okresie 

międzysesyjnym, odbyłam spotkanie z Panem Posłem Czarneckim, również z jego asystentem, 

radnymi, również w spotkaniu uczestniczyła Pani Starosta Urszula Szmedyńska. Mówiliśmy 

przede wszystkim o kolejnych edycjach Polskiego Ładu, bo też muszę tutaj wspomnieć po raz 

kolejny, że dzięki Panu Wojewodzie Jarosławiu Obrębskiemu i Panu Posłowi te środki 

dostajemy naprawdę duże, są to środki jak na Gminy Góra imponujące, więc z każdym trzeba 

współpracować kto przychylnie patrzy na potrzeby mieszkańców Góry i z każdym trzeba 

rozmawiać, więc my tak robimy i Góra na tym tylko korzysta. Natomiast 23 lutego w siedzibie 

urzędu odbyło się również tutaj spotkanie „Dolnośląska cyklostrada” o tym już mówiłam, to 

nie będę rozszerzać tematyki. 24 lutego w Urzędzie Miasta i Gminy Pan Marszałek 

Województwa Dolnośląskiego Cezary Przybylski wraz całą ekipą zorganizował śniadania 

biznesowe dla małych, średnich przedsiębiorstw. Również cieszyły się one tutaj dość dużym 

powodzeniem, dużo informacji uzyskano chociażby w zakresie pożyczek 

niskooprocentowanych dla przedsiębiorców, które oferuje Pan Marszałek, także jeszcze raz 

dziękuję wszystkim przedsiębiorcom, którzy znaleźli czas, byli na spotkaniu i tak licznie 

przybyli i również Panu Marszałkowi za organizację właśnie tego spotkania. Wiadomo, że  

1 marca była kolejna rocznica Żołnierzy Wyklętych, bardzo dziękuję wszystkim tym, którzy 

się zaangażowali, złożyli wiązanki kwiatów, zapalili znicze. Chcę serdecznie tutaj podziękować 

Gazecie Polskiej, którą prowadzi były burmistrz Pan Tadeusz Tutkalik, który się ogromnie 

zaangażował również w całą tą akcję, również Pan Zenon Jakimowicz i Pan Tadeusz Kaławaj. 

Serdecznie im dziękuję, ponieważ też odbyły się i konkursy w Liceum Ogólnokształcącym, 
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zresztą Pani Starosta również na sesji powiatowej będzie o tym szczegółowo mówić, także 

serdecznie dziękuję za zaangażowanie. Również odbyło się spotkanie przesympatyczne  

11 marca z naszymi sołtysami, sołtyskami, w spotkaniu również uczestniczył Pan Poseł 

Czarnecki, przy kawie, cieście rozmawialiśmy o problemach dotyczących naszej gminy. Także 

dziękuję Wam, życzę Wam dużo zdrowia, wytrwałości, cierpliwości i takiej determinacji, jaką 

macie, także jeszcze raz serdecznie sołtysom w imieniu tutaj wszystkich gratuluję i składam 

najserdeczniejsze życzenia. Odbyło się spotkanie 14 marca z Karolem Pieprz Kierownikiem 

oddziału odznaczeń i uroczystości państwowych Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego. 

Przypomnę tylko, że Pan Wojewoda Dolnośląski Pan Jarosław Obremski jest inicjatorem 

Wojewódzkich obchodów 3 maja, przypomnę, że w ostatnich latach obchody wojewódzkie 

święta miały miejsce jedynie w miastach prezydenckich Bolesławcu i ostatnio w Legnicy,  

a wcześniej miejscem obchodów zawsze było miasto Wrocław. W tym roku te wojewódzkie 

obchody odbędą się tutaj w miejscowości Góra, stąd dla nas wielkie wyróżnienie, ponieważ  

jeszcze chyba Góra nie gościła tylu oficjeli zaproszonych gości, około będzie trzystu, w tym 

posłowie i nie tylko posłowie i omawiamy już od miesiąca szczegóły tych obchodów, 

gospodarzem również tych obchodów jestem ja. Wspiera mnie bardzo Pani Starosta powiatu 

górowskiego w tych sprawach, także 14 marca odbyliśmy tutaj w obecności przedstawiciela 

wojewody w moim gabinecie spotkanie, dziękuję za udział również Policji, Straży Państwowej 

Ochotniczej Straży Państwowej, również z udziałem wojska, ponieważ cały ceremoniał 

obchodów 3 maja poprowadzi wojsko z Głogowa, na bieżąco jesteśmy w kontakcie. Będzie 

orkiestra wojskowa, uroczystości planowane są od godziny 10:00 pod Pomnikiem Wolności do 

godziny 12:00. O godzinie 12:00 w Kościele Świętej Katarzyny będzie msza święta w intencji 

ojczyzny i prawdopodobnie biskup poprowadzi tę mszę w asyście księdza naszego Dziekana i 

od godziny 14:00 już w Domu Kultury, oczywiście też poczęstunek. Od godziny 15:00 – 15:30, 

ustalamy harmonogram, wystąpi znana opera w Polsce. Finansuje w całości tą operę Pan 

Marszałek województwa dolnośląskiego, występ będzie trwał około 50 minut i po występie 

opery nasi tutaj z Domu Kultury zaprezentują również swój dorobek, a mamy się czym 

pochwalić, także myślę, że to będzie piękne święto, piękna uroczystość, no i wyzwanie przed 

nami. Jeśli chodzi o sprawy te organizacyjne, oficjalne  pokrywa koszty Pan Wojewoda 

Dolnośląski Pan Jarosław Obremski. Przed nami dużo jeszcze tak ustaleń, ale damy radę, 

myślę, że poradzimy sobie z taką uroczystością, a tak jak powiedziałam, jeszcze takiej 

uroczystości tutaj w Górze nie było. To będzie też niesamowita promocja, jeśli chodzi o nasze 

miasto, no spodziewane są również władze z Warszawy, nie będę mówić jeszcze kto, bo 

potwierdzenie jeszcze otrzymamy, około 300 oficjeli tutaj będzie w Górze, także zadanie też 

przed policją wielkie, ale mówię poradzimy sobie, obeszliśmy również pieszo, gdzie będą 

uroczystości, gdzie będzie przemarsz do Kościoła, więc muszę powiedzieć Pan Kierownik 

Karol Pieprz stwierdził, że bardzo ładne miasteczko zadbane i więc na pewno dużo mamy 

jeszcze do zrobienia przed nami, ale takie święta są też również okazją szczególnie w kuluarach 

do dyskusji co trzeba zrobić, żeby wszystko tak pięknie wyglądało to bym nie miała potrzeby 

prosić czy Posłów czy Ministrów o to co ma być zrobione. A tak można przy okazji pokazać 

Komendę Powiatowej Policji w Górze, w jakich trudnych warunkach pracują i poprosić właśnie 

o szybkie podjęcie decyzji, więc zawsze taka właśnie uroczystość sprowadza się do tego, że 

można pokazać co jest mankamentem i co zrobić, żeby jeszcze te mankamenty naprawić. 

Również odbyło się tutaj spotkanie w Urzędzie Miasta i Gminy kolejne spotkanie 

 z przedsiębiorcami, tym razem z organizatorem była Legnicka Specjalna Strefa Ekonomiczna, 

również dziękuję przedsiębiorcom za udział. Przypomnę tylko, że zarządcą naszej Strefy 

Ekonomicznej tutaj w Górze jest Legnicka Specjalna Strefa Ekonomiczna, obszar tej strefy to 
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jest 15 ha z tego już 1,5 ha sprzedaliśmy wcześniej i funkcjonuje DPP, czyli Fabryka 

Konstrukcji Stalowych. Kolejną działkę wykupiła Wałbrzyska Specjalna Strefa Ekonomiczna 

to też jest około 1,5 hektara. Kolejną działkę już widać, magazyny są budowane, Runoland 

buduje, to też wykupił około 1,5 hektara i teraz granice wznawiamy na kolejne dwie działki, 

które są przy strefie, to jest jedna działka 3,2 hektara i druga o podobnej wielkości i też 

będziemy ogłaszać przetarg na sprzedaż. Tym bardziej, że teraz zainteresowanie jest coraz 

większe, już się zaczęły na dobre pracy jeśli chodzi o obwodnicę Góry i tak jak na komisjach 

informowałam, już z rygorem natychmiastowej wykonalności na budowę drugostronnego 

zasilania wydała Pani Starosta decyzję, wydał również Starosta Rawicki decyzje, dlatego firma 

koniec czerwca, początek lipca wchodzi już z budową drugostronnego zasilania 

energetycznego, jeszcze dzisiaj przeprowadziliśmy rozmowy z Dyrektorem Borkowskim są na  

etapie takim, że kupują materiały budowlane, przygotowują się z wejściem mówi, że koniec 

czerwca, początek lipca tego roku, bo jak Państwu mówiłam wcześniej, to mówiłam, że dopiero 

pierwszy kwartał 2024 taki termin zakładali z tego względu, że były te odwołania i nie było 

rygoru natychmiastowej wykonalności jeśli chodzi o Rawicz, o Starostę Rawickiego wydał 

Starosta, więc budowa ruszy pełną parą. Inwestorzy, którzy pytają, to pierwsze  

co o drugostronne zasilanie, także to drugostronne zasilanie już niebawem będzie realne. 

Również 22 marca podpisaliśmy ze skarbnikiem 17 umów na realizacji 17 inwestycji, o których 

mówiłam, przypomnę jeszcze dokładnie kwota 16 930 572,48 złotych na taką wartość 

podpisaliśmy 15 300 000 to jest dofinansowanie. Również 27 marca z inicjatywy mojej i Pana 

Marszałka województwa dolnośląskiego Cezarego Przybylskiego odbyło się spotkanie tutaj  

u nas w sali 110, również przyjechał członek zarządu, który się kolejami zajmuje Pan 

Tymoteusz Myrda, przyjechał również dyrektor Urzędu Marszałkowskiego, dyrektor do spraw 

zagospodarowania i zdobywania funduszy europejskich też był na tym spotkaniu.  Zaprosiłam, 

ponieważ dotyczyło to również realizacji takich inwestycji jak rewitalizacja linii kolejowej jak 

drugostronne zasilanie energetyczne i budowa cyklostrady z rozszerzenie również na 

Wielkopolskę, to również moje zaproszenie przyjął Pan Prezydent Leszna Łukasz Borowiak 

był na spotkaniu również była Pani Starosta Górowska, na spotkaniu był również Maciej Dubiel 

Burmistrz Bojanowa, Karol Skrzypczak Burmistrz Miejskiej Górki, Adam  Sperzyński Starosta 

powiatu rawickiego, były również burmistrz Krobi, również był Paweł Niedźwiedź Burmistrz 

Wąsosza i omawialiśmy sprawy dotyczące rozwoju gmin i powiatów przyległych do powiatu 

górowskiego. Jeśli chodzi o linię kolejową 372, przypomnę tylko, że zgodnie z porozumieniem, 

które zostało spisane pomiędzy Generalną Dyrekcją Dróg i Autostrad a Panem Marszałkiem 

Województwa Dolnośląskiego, to w porozumieniu data dzisiejsza jest datą ostateczną, jeśli 

chodzi o wykonanie koncepcji na rewitalizację linii kolejowej, bo tak Generalna Dyrekcja 

wymaga i taka koncepcja została wykonana. Odbywałam rozmowy na tych na tym spotkaniu, 

również z Panem Marszałkiem, a wczoraj jeszcze z Panią Dyrektor Urzędu Marszałkowskiego 

Agnieszką Zakęś, Pani Dyrektor, która się zajmuje infrastrukturą drogową kolejową, to oni na 

dzień dzisiejszy ogłosili przetarg na wykonanie dokumentacji na rewitalizację linii kolejowej  

i wybudowanie wiaduktu kolejowego. Przypomnę, że czterokrotnie byłam u Ministra 

Adamczyka w sprawie przekazania 20 milionów na rzecz właśnie Pana Marszałka  

i wybudowanie wiaduktu kolejowego, w ostatnim czwartym spotkaniu uczestniczyła też Pani 

Starosta w Warszawie i takowe środki zostały tutaj przekazane. Jeśli Pan Marszałek nie 

wywiąże się z zadania, a przetarg musi ogłosić najpóźniej do grudnia 2024 roku na rewitalizacje 

linii kolejowej i na wybudowanie wiaduktu to będzie musiał oddać środki finansowe.  

W związku z tym uzyskałam wstępny harmonogram, że ten rok to będzie opracowanie 

dokumentacji, a rok następny 2024 to jest ogłaszanie już przetargu na rewitalizację linii 
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kolejowej. Przypomnę, że linia kolejowa początek się zaczyna od Góry, a kończy się we 

Wrocławiu, nie będzie żadnych przesiadek, rewitalizowana część to jest 13 km do Bojanowa 

tak na, ale nie będziemy mieć przesiadki w Bojanowie czy w Rawiczu, żeby kontynuować 

jazdę, będzie to linia kolejowa dostosowana zarówno do transportu osobowego, jak i transportu 

towarowego i w związku z tym, że czas rewitalizacji linii kolejowej w Górze nr 372 to jest dwa 

lata, czyli zakończenie inwestycji 2025 roku, Pan Marszałek w niektórych powiatach gdzie też 

są wykluczeni z komunikacji kolejowej wprowadził zasadę tak zwanych pociągów na kołach. 

Na czym to polega, zakupywany jest w drodze oczywiście przetargu wyłaniany jest autobus, 

który wygląda podobnie jak przedział kolejowy, ogłasza przetarg i polega to na tym, że na 

przykładzie powiem Góry, bo nie ukrywam, że zabiegam również jako gmina, żeby do takiego 

programu również przystąpić i żeby Pan Marszałek podpisał porozumienie z PKP. Polegało by 

to na tym, że do czasu zakończenia rewitalizacji linii kolejowej, czyli przez ten okres 2 lat 

podstawiany był w Górze autobus, który wyglądem przypomina przedział kolejowy, bo to jest 

autobus na kołach. Bilet byśmy kupowali tutaj w PKP w Górze i siadamy do tego autobusu 

jedziemy do Bojanowa te 13 km i jest przesiadka do PKP na pociąg i jedziemy do Wrocławia, 

ale cały czas na bilet kolejowy nie bilet autobusowy. Z Wrocławia również jak kupujemy to już 

kupujemy bilet do Góry bilet kolejowy. Sprawdziłam, jeśli chodzi o kursowanie pociągów,  

w tej chwili pociągów z Bojanowa kursuje do Wrocławia, te najważniejsze to jest ich 10  

w ciągu doby, to jest dość dużo. W związku z tym musi być dostosowany harmonogram 

przyjazdu tego autobusu i kolei, bo kolej nie będzie czekać na autobus, więc nie można tutaj 

mieć żadnych spóźnień. Na Komisji Państwu mówiłam, że jest taka koncepcja, że zabiegam  

o nią i mówiłam, że jeszcze na sesji tego nie powiem, bo nie wiem  jakie będą losy, ale już się 

losy zmieniły, bo wczoraj dostałam już od Pana Marszałka telefon, że już zlecił do wydziału 

infrastruktury analizę kosztów, ile będzie kosztować właśnie dowożenie, czy ile razy to też 

porozumienie będzie określać i po analizie kosztów Pan Marszałek zaprosi mnie i Pana 

Skarbnika do siebie, jeśli 50% koszty obsługi będzie pokrywać Marszałek Województwa 

Dolnośląskiego i 50% samorząd, więc wczoraj dostałam tą odpowiedź, że po analizie kosztów, 

jeśli zaakceptujemy tą formy to wszystko wskazuje, że od września tego roku już pociągi na 

kołach już by wyjeżdżały z Góry do Bojanowa, żeby ludzie, już korzystali, a potem przesiedli 

się po 2 latach do pociągów tych tak zwanych prawdziwych. To funkcjonuje moi Państwo, 

również w innych gmin, a szczególnie w jeleniogórskim, bardzo dużo osób korzysta, są bardzo 

zadowoleni. Zobaczymy, jeśli to przejdziemy, te wszystkie warunki, które musimy spełnić,  

a jestem optymistą z natury, więc myślę, że od września już ruszy ten autobus, oczywiście on 

będzie też opisany, to nie będzie PKS, tylko PKP wszędzie, ponieważ inicjatorem, 

gospodarzem tego programu pod patronatem Pana Marszałka są Polskie Linie Kolejowe. 

Również ja też mam pewność, bo jak obowiązuje porozumienie na 2 lata do czasu rewitalizacji 

linii kolejowej, to Jestem wtedy pewna, że ta rewitalizacja linii kolejowej staje się faktem, bo 

inaczej Pan Marszałek by odmówił wprowadzenia takiego typu transportu, także to spotkanie 

było bardzo owocne. Kolejne spotkanie też sobie wyznaczyliśmy, że będziemy też 

indywidualnie rozmawiać z włodarzami również Wielkopolski na realizację różnych tutaj 

przedsięwzięć, gdybyście Państwo mieli jeszcze pytania inne, to bardzo chętnie udzielę 

odpowiedzi. Dziękuję bardzo. 

   

Ad. 5 Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obrębu geodezyjnego Glinka, gmina Góra. 
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Pan Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jacek 

Szczerba przedstawił opinię Komisji: Komisje zaopiniowała projekt uchwały 10 głosami za 

jednogłośnie, dziękuję. 

Pani Burmistrz: Też ten temat omawialiśmy na Komisji Rady Miejskiej, przystępujemy do 

zmiany sporządzenia planu zagospodarowania w Glince przy okazji 10 wniosków również, 

które wcześniej jeszcze w poprzednich latach zostały złożone przez mieszkańców gminy na 

zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego również uwzględniliśmy głównie nasz 

wniosek, czyli z inicjatywy tutaj Burmistrza Góry, a mianowicie dotyczy szkoły w Glince  

w której toczy się w tej chwili proces likwidacyjny. Ponieważ po lustracji szkoły chcemy ją 

zagospodarować, w związku z tym propozycja jest taka, że podzieliliśmy całą szkołę na tak 

zwane 3 części. Jedna ta część którą wchodzimy od sali gimnastycznej tam przynależy jedno 

pomieszczenie, potem są dwie toalety, potem są takie schodki, będzie to zamurowany, to będzie 

przeznaczone na potrzeby rady sołeckiej i rada sołecka w Glince będzie miała swoją tak zwaną 

świetlicę, łącznie z przynależną salą gimnastyczną, czyli mogą tutaj jak najbardziej korzystać, 

bo w tej chwili korzystali dzięki życzliwości tutaj obecnej Pani Sołtys, będą od lipca mogli już 

sami korzystać z tej sali. Druga część gdzie jest główny korytarz to będzie przedszkole, 

wcześniej było przedszkole pięciogodzinne, potem zmieniliśmy na siedmiogodzinny, od 

września będzie w Glince przedszkole dziewięciogodzinne. Coraz jest więcej dzieci chętnych 

do Przedszkola nr 1 nr 3, w związku z tym nie każde dziecko rodziców dostaje się do tych 

przedszkoli, więc będziemy oferować pomieszczenia w Glince, no już troje dzieci jest tutaj  

z miasta Góry dowożony do Glinki. Zostaje ta trzecia część i tutaj w tym planie 

zagospodarowania przestrzennego uwzględniamy i parter i piętro, taka jest prawda, że u nas 

jeśli chodzi o Gminę Góra nie ma dobrej bazy noclegowej. Czy organizujemy na przykład, czy 

wycieczki czy jakieś imprezy sportowe, tak czy różne uroczystości to mamy zaledwie tylko 

kilka miejsc czy kilkanaście miejsc noclegowych a takiej bazy noclegowej nie mamy, więc 

propozycja moja była, że przekażemy to Panu Dyrektorowi Wawerowi pod bazę Ośrodka 

Kultury Fizycznej jako baza noclegowa. Na parterze byśmy zrobili tak zwany pokoje 

wieloosobowe, cztero-pięcioosobowe, często do pracy przyjeżdżają tutaj przedsiębiorcy 

również szukają takich miejsc noclegowych, więc jak znalazł, a gmina też będzie miała środki 

na utrzymanie tego budynku i nie będzie on niszczał. Natomiast jeśli chodzi o pierwsze piętro 

będą pokoje jedno-dwuosobowe na piętrze i też z zapleczem kuchennym, zarówno pierwsze 

piętro i drugie z zapleczem kuchennym, oczywiście z prysznicami, toaletami. Zmiana w planie 

zagospodarowania przestrzennego będzie trwała od 9 miesięcy do 12 miesięcy, więc my mamy 

ten czas żeby przeprowadzić stosowne remonty. Aczkolwiek już wczoraj wiem, że Pan 

Naczelnik Szendryk z Naczelnikiem Głowacki już oglądali te wszystkie drzwi, które nam 

zostały po rozbudowie Przedszkola nr 3, bo wszystkie składowaliśmy, bo po co mamy kupować 

jak te, które będą w dobrym stanie, to będziemy montować właśnie i to też będzie robić nasze 

ekipa remontowa. Więc myślę, że ta baza noclegowa będzie potrzebne nawet jak  

z zaprzyjaźnionych szkoły przyjeżdżała by wycieczka, to jak znalazł, już mają gdzie nocować. 

Co do wyposażenia to będziemy jeszcze rozmawiać z Panią Sadowską, zostało nam dużo łóżek 

nowych chociażby dla tych i gdzie będą wielopokojowe, bo kupowaliśmy pod potrzeby 

mieszkańców z Ukrainy. Mamy ponad 80 nowych łóżek, 80 kompletów pościeli z całym 

wyposażenie materace i tak dalej, więc możemy sobie też to wykorzystać, bo po co ma to być 

składowane jak można to wykorzystać. Zobaczymy, jak będzie funkcjonować, bo jeśli 

faktycznie będzie potrzeba zmienić na bursę czy hotel, no to jesteśmy też otwarci. Ale w 

każdym bądź razie do tego nie będziemy dokładać pewnie środków finansowych, bo nawet ktoś 
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tam potrzebujący, czy ktoś z niebieską kartą często matki szukają z dziećmi takich 

pomieszczeń, na OKF-ie mamy tylko jedno takie pomieszczenie, to jak ustalimy stawkę taką 

przystępną to czynsz jest większy niż za miesiąc pobytu w takich pomieszczeniach. Szkoła jest 

zadbana tu dziękuję Pani Dyrektor, bo Pani Dyrektor naprawdę bardzo dobrze współpracuje  

i wiele mam takich fajnych pomysłu. Nie ukrywam, że też mi podsunęła tak zwaną „złotą 

rączkę”, która w tej chwili pracuję w Glince i też na pewno te osoby będą zatrudnione, także  

z Panią Naczelnik Baranowską akurat jesteśmy na tym etapie, żeby zagospodarować obecną 

kadrę, żeby nikt nie stracił pracy, chyba że ktoś odmówi i tutaj ze współpracy z Panią Dyrektor 

idzie nam dobrze, a nawet bardzo dobrze. Także myślę, że nikt z tego tytułu też nie straci pracę 

jeśli chodzi o nauczycieli czy też pracowników administracyjnych, także tyle, jeśli chodzi o te 

zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego, że to dotyczy również tej bazy noclegowej. 

Dziękuję bardzo.  

Pan Radny Bartłomiej Czyż:  Na Komisji pytałem Pani Wiceburmistrz jaka jest zasada, że tak 

powiem wyznaczania tych terenów tak, Pani Wiceburmistrz powiedziała, że chodzi o ilość 

złożonych wniosków do zmiany zagospodarowania przestrzennego planu. Bo mam na przykład  

z tych informacji, które uzyskałem, mamy na przykład Grabowno, które ma 17 wniosków,  

a tutaj mamy wniosków w Glince 10, no dobra, rozumiem nasz wniosek, który gdzieś tam 

przeważył. 

Pani Burmistrz: Tak to dobrze, nasz wniosek mieliśmy puścić ten jeden wniosek, ale jak 

dokonujemy zmiany tak zwanej obszarowo, tak to włączyliśmy również te 9 wniosków, które 

są, czyli łącznie 10 wniosku, bo taniej to kosztuje. Bo każda zmiana w planie zagospodarowania 

przestrzennego, gdybyśmy pojedynczo robili, no to kształtuje się w granicach do 6 000 zł nawet 

7 000 zł jedna zmiana. Jeśli to robimy obszarowo i wyłaniamy urbanistę to  traktuje jako obszar 

i cena jest zdecydowanie niższa, dlatego przy okazji zastosowaliśmy tu zasadę, że szkoda tylko 

za jedną zmianę płacić 7 000 zł jak można na przykład 18 000 zł dla przykładu zapłacić i zrobić 

od razu 10 wniosków. Też sugerujemy się wcześniej, jak określamy obszary czy Grabowno, bo 

jest 17 wniosku, kiedy te wnioski były złożone, czasami są złożone wnioski, że jeden wniosek 

złożony i na przykład 2010 roku jest jeden wniosek. No ale są też takie wnioski, których jest 

na przykład 17 złożonych, ale ostatni wniosek na przykład był złożony w 2016 czy 2017 roku. 

W związku z tym zasadne by było wrócić od 2010 poczekać ile jest wniosków, bo niestety 

gminy nigdy nie będzie stać, żeby obszarowo całą gminę objąć zmianą w planie 

zagospodarowania przestrzennego.  

Pan Radny Bartłomiej Czyż:  Czyli rozumiem, że te 17 wniosków w Grabowie zostało 

złożonych później niż te 8 tak. Ok.  

Pani Burmistrz: W ciągu roku przekształcaliśmy zaledwie kilka tylko zmian w planie  

i ustaliliśmy zasady: nie, idziemy obszarowo i wybieramy kilka obszarów i wtedy może być, 

że w ciągu roku jest 40 wniosków do zmiany w planie zagospodarowania realizowane, a nie 3, 

4 wnioski. 

Pan Radny Bartłomiej Czyż: Czy można jeszcze jedno pytanie, które się nasunęło? Jak Pani 

Burmistrz mówiła o przewidywanym zagospodarowaniu terenu szkoły w Glince, jaki mamy 

przewidywany koszt remontu, a przewidywane wpływy z działalności tego obiektu, który ma 

tam powstać. 
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Pani Burmistrz: Nie liczyliśmy tylko na chwilę obecną, nie chcieliśmy tutaj zostawiać na 

przykład tak samo siebie, bo wyjdzie, to jak opracujemy dokumentację. Jaki będzie koszt 

wykonania inwestycji. Ja cały czas mówię, że chcemy robić to własnym sumptem. Tak mamy 

tutaj pracowników z grupy remontowej zatrudnionych, którzy remontują mieszkania socjalne, 

komunalne, też remontowali świetlice nasze, konserwatora, który tam został i prace, które są 

tak zwanych skomplikowana, które by trzeba było wykonać, no to wiadomo, że będziemy  

w drodze przetargu wyłaniać wykonawcę, jeśli chodzi o ciepło, to tutaj Pan Prezes obecnego 

Korytowski wspólnie z Panem Naczelnikiem Głowackim określi, jak rozdzielić źródło ciepła, 

czyli też próbujemy tutaj wszystko robić tak zwanym własnym sumptem. Jeśli chodzi o sam 

budynek to jest zadbany i czysty, wymalowany, jest tylko kwestia jak położymy regipsy, 

pomalowania tych regipsów, a regipsy nie są drogie. Tak będą pokoje wyznaczone, że wzdłuż 

każdego okna czyli nie trzeba dokładać, robić jakiś kosztów związanych z wstawieniem okna. 

Jeśli chodzi o drzwi, to nie dawaliśmy w przetargu utylizacja tych drzwi, które są w Przedszkolu 

nr 3, tylko prosiłam, żeby wszystko u Pana Prezesa Korytowskiego przewieźć te drzwi,  

w warunkach takich są ocieplane pomieszczenia, żeby nie niszczały, przewieź i wtedy zasadę 

stosowałam taką, że jak wniosek jest składany na wymiany drzwi w mieszkaniu socjalnym czy 

komunalnym, po co mamy kupować jak możemy wstawić, mając z własnego materiału. Więc 

tutaj panowie byli przedstawią mi w jakim stanie są te drzwi, ile się nadaje do użytku, ile nam 

jest potrzeba drzwi, nasi panowie po prostu te drzwi wstawią, czyli to też mogę powiedzieć bez 

kosztowo. Jeśli chodzi o oświetlenie, też nic nie trzeba zmieniać, bo akurat tak wyznaczaliśmy 

z Panią Dyrektor, że to się mieści w granicach każdego pokoju. No kwestia tylko tak zwanego 

zakupu telewizora, ale to są już takie małe koszty, bo i telewizor można za 600 do  

1 000 zł kupić. Więc ja nie liczę, że poniesiemy duży nakład, żeby to była baza noclegowa. 

Jesteśmy również teraz na etapie, bo musimy z Panem Mecenasem całą procedurę przerobić, 

jeśli chodzi o bazę noclegową i z sanepidem jakie są warunki, więc nie nazywamy to hotel nie 

nazywamy to bursą, bo te wymagania są zdecydowanie wyższe. Nazywamy to tak zwaną bazą 

noclegową. Zresztą Państwo wiecie, że jak przyjeżdża do szkoły jakaś wycieczka, to w hali 

sportowej rozkładamy materace i też można spać. Jakie są warunki, więc nawet gdybyśmy przy 

założeniu opracowali koszt, w głowie sobie już tam obliczyłam, skalkulował, ale nie mogę tego 

mówić i porównywać się ze specjalistami, że za dobę 20-30 zł noclegu, to jest naprawdę niska 

cena, a licząc 30 zł razy 30 dni, to jest 900 zł już tak mówię od jednej osoby. Na pewno jakieś 

ulgi będziemy dla dzieci stosować również jakiś regulamin opracujemy i tutaj przyjmiemy 

uchwałą Rady Miejskiej. Więc inaczej by było, gdybyśmy mieszkania komunalne socjalne 

przystosowali do pomieszczenia pod mieszkania to wydatek był by wielomilionowy. Lepiej by 

było wybudować od podstaw mieszkania socjalne czy komunalne i taniej tak niż ze starego 

budynku wydzielać pomieszczenia oddzielne, ogrzewanie, oddzielne kuchnie i tak dalej. Nie 

udźwignęlibyśmy kosztów, a nawet gdyby się coś działo w przyszłości, jakimś cudem liczba 

by się dzieci zwiększyła w Glince z różnych powodów tak, bo to nie możemy przewidzieć, to 

zawsze jesteśmy w stanie, bo jesteśmy właścicielem wszystkich 3 części przedszkola, świetlicy 

i bazy noclegowej jest gmina, to zawsze budynek zostaje w takim stanie, jakim jest. Mało tego 

ma on opracowaną dokumentację na przełożenie dachu, kosztorys jest i pozwolenie na budowę 

również, kosztorysy około 800 000 zł, więc już rozmawiałam z posłem, który tutaj ostatnio był, 

że jak będzie złożony wniosek na Polski Ład w pierwszej kolejności będziemy na przełożenie 

dachu, żeby 5% tylko kosztu włożyć, a pozyskać 95% dofinansowania. Prawdopodobnie nabór 

może być koniec czerwca początek lipca tego roku z Polskiego Ładu kolejna edycja, więc i tak 

musimy dach zrobić, ale to przy założeniu, że otrzymamy środki, to będzie tylko 5% tak to co 
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to 5% jest 800 000 zł to jest za 40 000 zł tak wkładu, to jak jest ten czas dobry pozyskania to 

trzeba pozyskać i budynek będzie w bardzo dobrej kondycji. Dziękuję bardzo. 

Pan Radny Adam Chmiel: Panie Naczelniku, Pani Burmistrz, w jakiej części tego obszaru, 

który poddajemy zmianom złożono wnioski na elektrownie wiatrową i fotowoltaikę lub dla 

których działek, jeśli można spytać? 

Pan Naczelnik Piotr Głowacki: Zapraszam Panie Radny po sesji i wtedy pokaże bezpośrednio, 

które wnioski, których terenów dotyczą.  

W związku z brakiem kolejnych pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 14 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 6 Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obrębu geodezyjnego Szedziec, gmina Góra. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jack Szczerby 

przedstawił opinię Komisji:  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 10 głosami za 

jednogłośnie, dziękuję.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 14 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

Ad.7 Uchwała w sprawie rozwiązania Zespołu Szkolno - Przedszkolnego z Oddziałami 

Integracyjnymi w Glince. 

Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę 3 głosami za 

jednogłośnie, dziękuję.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 14 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 8 Uchwała w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. 55 Poznańskiego Pułku 

Piechoty w Glince. 

Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę 3 głosami za 

jednogłośnie, dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 14 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

9. Uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Góra w roku 2023. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Tadeusz Biernacki przedstawił 

opinię Komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 9 głosami za jednogłośnie, 

dziękuję. 

Pan Radny Bartłomiej Czyż: Dwie sprawy, pierwsza sprawa to na BIP-ie urzędu w zakładce 

informacje publiczne ochrona zwierząt nie ma żadnych informacji. Myślę, że powinny się tam 

znaleźć informacje w razie czego do kogo dzwonić, gdy coś się wydarzy, tak albo ktoś zatrzyma 

jakieś zwierzę czy coś albo i namiary na weterynarza, ewentualnie obsługującego. Ludzie nie 

czytają uchwał, po to jest na gminie, żeby było uzupełnione, wydaje mi się dziękuję. A jeszcze 

tak jeszcze jedna sprawa, jeśli już jesteśmy przy tym temacie, jest taka mieszkanka u nas, które 

się nazywa Luiza P., która zbiera gdzieś tam pieniądze na te koty i takie moje pytanie, czy tam 

możemy coś zrobić w tym temacie? No to w zasadzie są sprawy gminne, tak i to trochę tak 

głupio wygląda, że zbierają pieniądze na rzeczy, którymi powinna się zająć gmina.  

Pani Burmistrz: My jako gmina zobowiązani jesteśmy działać zgodnie z literą prawa i nie ma 

opcji takiej, że Pani Luiza P. ponieważ ochrona danych osobowych obowiązuje, zgłosiła 

propozycję, żebyśmy na przykład udostępnili pomieszczeń na schronisko. My nie możemy 

przekazać pomieszczenia w drodze bezprzetargowej, na przykład my możemy ogłosić przetarg 

na, jeśli mamy takie po takowe pomieszczeń na schronisko, ktoś dzierżawi albo kupuje i musi 

dostosować zgodnie z literą prawa, czyli weterynarz, sanepid i tak dalej. Natomiast nie ma opcji 

takich zresztą przerabialiśmy to z mecenasami, żebyśmy dali pomieszczenie nieodpłatnie na 

prowadzenie na przykład schroniska, nie ma takiej możliwości prawnej. Nie ma, bo w razie 

gdyby się cokolwiek działo, to gmina odpowiada, no musimy zgodnie z literą prawa 

postępować, inaczej jest jak są organizacje pozarządowe typu jak Pani Starosta udostępnia 

pomieszczenia tak dla organizacji pozarządowych to są dwie różne sprawy, ale to jest opieka 

nad zwierzętami. My też czasowo mamy na przykład w Rogowie górowskim i to w uchwale 

też jest zaznaczone, że czasowo pieska wieziemy do Rogowa Górowskiego, jak nie ma miejsca 

w schronisku w Głogowie czy też w Legnicy, ale to też jest na pograniczu prawa, bo tak 

naprawdę piesek od razu powinien być dowieziony do schroniska w Legnicy czy w Głogowie. 

Dlatego musimy postępować zgodnie z literą prawa, gdybyśmy nawet chcieli, tak jak 

najbardziej, no ale zgodnie z literą prawa trzeba postępować i nie ma takiej opcji. Czasami nam 

się wydaje, a co dać pomieszczenie to te pieski będziemy dożywiać, to tak nie działa. Gmina 

musi tak jak i policja i inni wszyscy muszą przestrzegać po prostu przepisów prawa. Natomiast 

no jest to dla nas uciążliwe, dla policji również jest to uciążliwe, bo większości przypadków, 

gdy jest zgłoszenie bezdomności psa, to się okazuje po 2, 3 dniach, że ten piesek ma właściciela. 

I wtedy tak ponosi się koszty czy cokolwiek nie ma chętnych do wyłapywania psów. Bo też już 

rozeznanie robiliśmy więc robimy to własnym sumptem i też ponosimy wielkie ryzyko, bo ja 

nie mam pewności czy ten piesek nie ugryzie pracownika mojego z ochrony środowiska, bo nie 

powinniśmy się tym tak naprawdę zajmować. Przetarg na wyłapywanie psów i wyjdzie wtedy, 

że za wyłapanie psa 2 000 zł albo 1 500 zł od jednego pieska i dostawa jest do schroniska, ale 

nie ma chętnych. Po prostu nie ma chętnych to są naprawdę duże pieniądze, tak jak statystyki 

tutaj robiłam sobie i nawet do tej sesji jak to wygląda, ile środków wydajemy to powiem 

Państwo, że w 2022 roku to ponieśliśmy na wyłowione pieski, wyłapane 71 743 zł to są duże, 

koszty leczenia to prawie 6 000 zł., koszty zakupu karmy to jest 4 500 zł, jeszcze mamy koty 

dziko żyjące i też ktoś ma kotka zgłasza, proszę kupować karmę i musimy, bo to jest zadanie 

nasze, nie możemy od tego zadania się uchylić. Następne koszty które ponosimy w schronisku 
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no to jest prawie 52 000 złotych, a ile piesków przebywa obecnie w latach 2021-2022. W 2021 

roku w Głogowie mieliśmy dwa pieski, w 2022 roku 8 piesków, w Legnicy 11 i teraz 11 

piesków. No to łatwo sobie przeliczyć, że na 13 piesków kosztowało nas kosztuje nas 

schronisko 52 000 zł, to są ogromne, po prostu koszty. Natomiast rozmawiam z Burmistrzem 

Rawicza, wczoraj gościłam Pana Grzegorza Kubika, bo też rozmawialiśmy tutaj o współpracy 

i też pytałam go, czy mógłby nasze pieski przyjmować, bo ma wybudowane schronisko, On 

mówi, że ma tak zapełnione schronisko, że on nie ma miejsca dla swoich piesków, więc nawet 

nie ma takiej opcji. Bo to wszystkie wymagania muszą być spełnione i jak Pani Luiza chciała 

by prowadzić schronisko to te wymagania również musi spełnić wszystkie i te związane  

z weterynarią i związane również z sanepidem, więc wybudowanie takiego schroniska 

liczyliśmy, powinniśmy w granicach wydać około miliona złotych na nasze potrzeby. Tak, więc 

idziemy w tym układzie, no bo ze względu na środki też finansowe, a też nie wiemy, czy ktoś 

do samochodu nie weźmie pieska z innej gminy i nie podrzuci naszej gminie, i wtedy już piesek 

się kręci, proszę jest bezdomność, tak żeby pieski potrafiły mówić to wiele rzeczy, byśmy się 

dowiedzieli, dziękuję.  

Pan Radny Bartłomiej Czyż: Ta Pani zbiera również na kastrację, na dokarmianie tych kotów, 

no to są właśnie te zadania, o których mówiłem.  

Pani Burmistrz: Środki, żeby starczyły na te wolnożyjące również koty i pieski, również tą 

opiekę i też są pod ścisłą opieką weterynaryjną i to w drodze przetargu weterynarza wyłaniamy 

corocznie. Proszę bardzo. 

W związku z brakiem kolejnych pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 14 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 10 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz  za usługi 

opróżniania zbiorników bezodpływowych  lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych do zlewni. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Tadeusz Biernacki przedstawił 

opinię Komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 5 głosami za, 4 przeciw, 

jeden wstrzymujący się, dziękuję.  

Przewodniczący Komisji, budżetu i finansów Pana Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji. Komisja budżetu i finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 4 głosami za 

2 przeciw i 0 wstrzymujących, dziękuję.  

Pani Burmistrz: Chciałam tylko uzupełnić o tych podmiotach, mamy 9 podmiotów, które 

zajmują się transportem, odbiorem ścieków między nimi to jest nasza Technika Komunalna jest 

też firma remontowo-budowlana Pana Siekanowicza, jest też Niko Pana Gindery z Góry, ta  

druga jest z Henrykowa, następna to jest Henrykowo Andrzej Kurzawa, spółka komandytowa 

Serwis Góra, Wąsosz również przedsiębiorstwo wodno-kanalizacyjne, z Góry również spółka  

działa Toilet, z Polkowice również ze Wschowy, podobna Toi Toi spółka i z Góry WC Tron 

właściwie ona położona jest we Wrocławia, to jest nasza filia. Natomiast jakie stawki, które 

rozeznanie zrobiliśmy za odbiór nieczystości stałych na przykład Niechlów ma ścieki, podobnie 

jak my 40 zł, a osady ma 150 zł. Głogów ma więcej, bo ma 50 zł za ścieki a 300 zł za osady. 
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Teraz Gostyń ma za ścieki aż 150 zł, a za osady 250 zł, my mamy 40 zł i 250 zł. Kościan ma 

tak jak my 40 zł i 250 zł, Czempiń ma 126 zł za ścieki, my 40 zł, a za osady ma 379,20 złotych. 

Więc to jest ta górna stawka, którą uchwałą Rady Radni określają, natomiast te 9 podmiotów 

oferuje cenę i wtedy przedsiębiorca czy mieszkanie zdecyduje się tam, gdzie jest to 

najkorzystniej. Tak w woli wyjaśnienia, żebyśmy nie mówili, że ta 40 zł i 250 zł jest ostateczna,  

nie, to jest konkurencja tak. Dziękuję bardzo. 

Pan Radny Leszek Ciastoń: 250 zł to jest górna granica, myślę, że jest zbyt wysoka, gdybyśmy 

zrobili 200 zł byłaby odpowiednia. Podpisując dzisiaj umowę z Tekom-em gdzie mam ofertę 

na odbiór nieczystości płynnych przydomowych ścieków 165 zł netto plus transport 4,60 zł 

mieszkając w Witaszycach 10 km w jedną stronę 10 km, tak na szybko to 100 zł, plus 165 zł 

daje nam 265 zł za metr sześcienny. Gdzie tu jest sens i logika, mówiąc, że górna granica jest 

250 zł, gdzie ja za metr sześcienny będę płacił 265 zł netto. 

Pani Burmistrz: Nie musi Pan Tekom-u wybierać. Ma Pan 9 podmiotów i ten, który zaoferuje 

niższą, Tekom przeanalizował koszty nie może dokładać do tego i transportu i plus wywozu,  

w związku z tym nie może oferować ceny niższej i dokładać potem jako stratę. Tak więc 

wylicza koszty, ale firma na przykład z Wąsosza może wyliczyć za te koszty będą takie i takie 

i ja sobie dokonuje wyboru. To tak samo jak idę do sklepu i widzę, że w sklepie czekolada jest 

5 zł a w  sklepie obok 2 zł to idę tam jak ta sama i kupuję gdzie dwa złote, prowadzę po prostu 

rozeznanie rynku. Dziękuję bardzo. 

Pan Radny Leszek Ciastoń: Ustalić tą kwotę maksymalną 200 zł, żeby jakby powiedzieć, wyjść 

naprzeciw mieszkańców, po prostu żeby nikt nie przekraczał tej maksymalnej. Ja wiem, że Pani 

Burmistrz ma argumenty, ja wiem, że kalkulacje. 

Pani Burmistrz: Ale na przykład Czempiń tak skoro ma 379 zł maksymalną, Kościan ma taką 

samą jak my, tak i inne jeszcze tak jak podawałam stawki inne to jest maksymalne, to każdy 

kalkuluje przedsiębiorca 9 opłacalność, Pan jak prowadzi firmę to nie sprzedaje Pan makaron 

za 1 zł, tak, tylko Pan kalkuluje po kosztach czy inne produkty, czy jak materiały budowlane, 

no każdy kalkuluje jaka jest opłacalność, no nie można sprzedawać poniżej opłacalności, bo 

ten przedsiębiorca też ma rodzinę, też żyje i też zatrudnia pracowników. Tekom jest spółką  

i nie może też być sytuacji, że Pani Prezes będzie wnioskować do mnie o kolejne 

dokapitalizowanie, bo Radni ustalili stawkę poniżej kalkulacji. Więc nie ma, no każdy 

kalkuluje, ile to kosztuje, według kalkulacji tyle to wynosi w Tekom-ie, ale w innej firmie może 

wynieść tyle, ale nie może być sytuacja, że jak wyjdzie koszty 200 zł, bo teraz Pani Prezes musi 

zmienić koszty transportu nie może liczyć oddzielnie, zgodnie z ustawą musi wrzucić. To nie 

można Panu naliczyć 265 zł tylko musi wziąć 250 zł, bo ustaliliśmy stawkę 250 zł. Nie, no nie 

można rozdzielać kosztów transportu od ścieków, koszty transportu i ścieki są wliczone w jeden 

worek. I to, że oddzielnie korzystali, bo była taka możliwość wtedy korzystania, że za transport 

sobie płacicie ścieki, teraz nie ma takiej możliwości, podejmujemy uchwałę, że transport 

oddzielnie ścieki to musi być wkalkulowane i my też chronimy bo dajemy maksa 250 zł, mimo 

że 265 zł wychodziło tutaj wg Pana obliczeń, ale nie może więcej, to jest maks 250 zł i to jest 

proste, dziękuję. 

W związku z brakiem kolejnych pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 10 głosami za 2 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęli uchwałę. 
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Ad. 11 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania. 

Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pana Maciej Listkiewicz 

przedstawił opinię Komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę 3 głosami za 

jednogłośnie, dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji. Komisja budżetu i finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 6 głosami za 

jednogłośnie, dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 14 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 12 Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2023. 

Przewodniczący Komisji, Budżetu i Finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekty powyższej uchwały 

6 głosami za jednogłośnie, dziękuję. 

Pani Burmistrz: Tylko chciałam zaznaczyć, dodatkowe środki, które tutaj wprowadzamy, to 

przede wszystkim na nowe zadanie inwestycyjne pod kątem znowu nowego naboru na Polski 

Ład i też na opracowanie dokumentacji, mianowicie: Wymiana nawierzchni chodników przy 

ulicy Sikorskiego, Przebudowa dróg do miejscowości Polanowiec i Polanowo, Przebudowa 

drogi w miejscowości Gola Górowska, Wymiana nawierzchni drogi ulica Wrzosowa, chodzi  

o mieszkania socjalne wokół, tam jest teren już utwardzony, jeśli chodzi o wodkan również jest 

zrobiony, więc wykonanie tylko nawierzchnie dróg wokół mieszkań socjalnych przy ulicy 

Wrzosowej. Wymiana nawierzchni chodników ulica Hirszfelda, czyli ten kawałek, który został 

nam, jak robiliśmy ulicę Armii Polskiej, i nieszczęsny został kawałek tam się deklarował 

przedsiębiorca, że wykona, ale jakoś nie mógł się z wykonawcą domówić, kto to wykona  

o czas, w związku z tym robimy dokumentację i tą część za Wieżą Ciśnień i kawałeczek 

uzupełnienie tylko tam, gdzie są te braki, i Zmiana sposobu użytkowania budynków po 

zlikwidowanym zespole szkoły, to, co pytał Pan Radny Bartek Czyż, czyli na opracowanie 

dokumentacji i wtedy wyjdą nam tutaj koszty i dostosowanie całości tego budynku do tych 

potrzeb, o których mówiłam. Przewidujemy na opracowanie dokumentacji 50 000 zł, przetarg 

pokaże, ile będzie wynosił, bo nie rozpoczniemy pracę jak nie będziemy mieć opracowanej 

dokumentacji. Dziękuję bardzo. 

Pan Radny Bartłomiej Czyż: Takie jedno pytanie od mieszkańców dotyczące ulicy 

Sienkiewicza. Bo rozmawialiśmy w zeszłym roku, mówiła Pani, że w tym roku, w tym roku 

nie robimy, oczekują jakieś deklaracji.  

Pani Burmistrz: Nie mogę składać takich deklaracji, ponieważ nie wiedziałam, że 800% energia 

podrożeje w jednostkach 19, które przynależą i  nawet jak rozeznanie dzisiaj robiłam, bo 

dostaliśmy za styczeń fakturę za energię elektryczną. Mówię, mogłam przeliczyć na punkty, bo 

trudno tutaj porównać, bo jak punktów mamy w granicach załóżmy 150 tak, a dostałam faktury 

na razie za 37 punktów, no to trudno mi porównać, ale tutaj z Panem Naczelnikiem mówię, 
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żeby obliczył jeden punkt świetlny i jak to wynika, to jeden punkt świetlny to jest cena, która 

była w tamtym roku płacona 327 zł, a w tym roku 869 zł, czyli mimo że jesteśmy w tej  

chronieni w tej strefie wrażliwej, ale płaciliśmy 29 groszy netto za energię, a teraz mamy wg 

tych cyników 78 groszy netto, to jeden punkt świetna mówię tu jest 150 żeby przeliczyć  

w układzie miesiąca, to już prawie 2,5 krotnie tak, w związku z tym no pewne rzeczy 

przekazywałam również mieszkańcom, nie wiedząc, że będzie tak kryzys po prostu 

gospodarczej, także jak sami widzicie państwo, jak realizujemy inwestycje i tak dużo to wkład 

nasz jest minimalny, bo tak jak mówiłam do 2 milionów z Polskiego Ładu dokładamy 40 000 

złotych, więc będziemy obserwować jak ta sytuacja będzie się zmieniać, więc wrócimy do tego 

tematu. Natomiast nie chcę składać deklaracji, bo świat jest nieprzewidywalny, jeśli chodzi  

o tempo rozwoju w tej chwili, tak. Czyli już wiemy, że za energię elektryczną trzeba 2,5 do 3 

razy przy stawce wrażliwym. No wiedzieliśmy o tym, no, ale nie wiedzieliśmy 2 lata temu czy 

rok, że będzie taka sytuacja, bo budżet przyjmowaliśmy w grudniu na ten rok tak i wtedy 

wiedzieliśmy, nikt nie przypuszczał, że energia oświetlenie 800% może podrożeć, mogłam 

liczyć na 100% już bardzo dużo tak, a tu 800%, no to musimy po prostu tutaj gospodarować, 

naprawdę bardzo patrzeć na ręce, tą złotówkę, którą wydajemy i proszę mieszkańców jak 

zwykle o cierpliwość i wytrwałość, to i taki tych inwestycji mamy dużo, bo jak państwo 

otrzymacie sprawozdanie, bo jak wydawaliśmy w ubiegłym rok na inwestycje według 

sprawozdania to jest kwota prawie 25 milionów, to jest przy takim naszym budżecie, gdzie 

udział własnych dochodów na budżet jest zaledwie 38%, no to popatrzcie o skali, ile 

pozyskaliśmy środków zewnętrznych, a w tym roku będzie jeszcze większa kwota, bo już 

początek roku, a już koło 20 milionów tak na inwestycje wydajemy, więc wszystkiego się nie 

da zrobić i tak dzięki waszej życzliwości to pisze w raporcie udało nam się naprawdę sporo 

osiągnąć. Dziękuję bardzo.  

W związku z brakiem kolejnych pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 14 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 13 Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Góra z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 

2022. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu. 

Ad. 14 Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górze za rok 2022. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu. 

Ad. 15 Sprawozdanie z Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Góra w roku 2022. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu. 

Ad 16. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Góra na lata 2022-2024 za rok 2022. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu. 
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Ad. 17 Interpelacje i zapytania Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji oraz zapytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu. 

Ad. 18 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Rozpoczęto realizację kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 19 Wolne głosy i wnioski. 

W związku z brakiem wolnych głosów i wniosków Pan Przewodniczący odczytał zaproszenie 

Pana Marszałka Województwa Dolnośląskiego Pana Cezarego Przybylskiego na IX 

Dolnośląski Kongres Samorządowy „Samorządowe Wyzwania” w dniu 19 kwietnia 2023 roku 

od godz. 10:00 na Stadionie Miejskim Tarczyński Arena Wrocław. Pan Przewodniczący 

zaprosił do uczestniczenia w tym kongresie, ponieważ w drugim panelu tematycznym 

„Rewolucja transportowa na Dolnym Śląsku, kolej czy autobusy.” uczestniczyć będzie Pani 

Burmistrz Irena Krzyszkiewicz m.in. 

Pan Przewodniczący wspólnie z Panią Burmistrz przekazał najserdeczniejsze życzenia 

świąteczne dla wszystkich Państwa, dla Państwa rodzin, zdrowych, wesołych, szczęśliwych 

świąt, spokojnych przede wszystkim. Dziękuję bardzo.  

Ad. 20 Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął LVII sesję rady 

miejskiej.  

Na tym protokół zakończono. 

Prot. K.Sz. 


